



**Circular No. (25) of 2013
On Combating Tobacco at Fuel Stations**

تعميم رقم (25) لسنة 2013
بشأن مكافحة التبغ لمحطات توزيع الوقود

Further to the requirements of common interest and operation in the market and progress of operation in the Emirate of Ras Al Khaimah,

All fuel stations in the Emirate are required to prohibit smoking and the use of tobacco in any form whatsoever in the following public places:

- 1) Worship places and their extensions.
- 2) The means and vehicles of petroleum materials, their derivatives, chemicals materials, their derivatives and any other flammable materials.
- 3) Restaurants, except for permissible places and those meeting authority requirements.
- 4) Industrial establishments and fuel or gas stations and extensions.
- 5) Any other places approved by the competent authority with no contradiction with the law.

In case of non-compliance, the Department of Economic Development will take appropriate measure and impose a penalty in the sum of AED 20,000.

This Circular shall go into effect as of 03.11.2013.

بناء على ما تقتضيه المصلحة العامة، وسير الحركة التجارية في السوق، وضمانا لحسن سير العمل في إمارة رأس الخيمة.

يرجى من كافة محطات توزيع الوقود في الامارة الالتزام بحظر التدخين او استخدام التبغ بأي شكل من الاشكال في الاماكن العامة الاتية :

- (1) دور العبادة وملحقاتها.
- (2) وسائل ومركبات نقل الموارد البترولية ومشتقاتها والمواد الكيميائية ومشتقاتها وأية مواد اخرى سريعة الاشتعال.
- (3) المطاعم عدا الاماكن المصرح بها والمستوفية لشروط السلطة.
- (4) المنشآت الصناعية ومحطات تعبئة وتوزيع الوقود أو الغاز وملحقاتها.
- (5) أية اماكن اخرى معتمدة لدى السلطة المختصة لا تتعارض مع احكام القانون.

وفي حالة عدم الالتزام ستتخذ دائرة التنمية الاقتصادية الإجراء القانونية وستفرض غرامة مالية قدرها 20000 درهم.

يُعمل بهذا التعميم اعتباراً من تاريخ 03 / 11 / 2013م.

Issued in this date Monday corresponding 21/10/2013

صدر في هذا اليوم الاثنين الموافق 21 / 10 / 2013م

أحمد عبيد الطنجي
المدير العام بالوكالة

Ahmed Obaid Al Teneiji
Acting General Director

